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2012D36377 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Economische Zaken, Landbouw en Innovatie, 
belast met het voorbereidend onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de 
eer verslag uit te brengen in de vorm van een lijst van vragen met daarop 
gegeven antwoorden. Met vaststelling van het verslag acht de commissie 
de openbare behandeling van het wetsvoorstel voldoende voorbereid. 

De fungerend voorzitter van de vaste commissie voor Economische 
Zaken, Landbouw en Innovatie,
Paulus  Jansen 

De adjunct-griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken, 
Landbouw en Innovatie,
Van de Wiel 
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Nr Vraag 
1 Kunt u een overzicht geven van de laatste stand van zaken 

betreffende de WTO Doha-onderhandelingen? Wat is de Neder-
landse inzet hierbij? 

2 Kunt u een overzicht geven van de laatste stand van zaken 
betreffende de economische partnerschapsakkoorden (EPA) 
onderhandelingen? Wat is de Nederlandse inzet hierbij? 

3 Kunt u een overzicht geven van de laatste stand van zaken 
betreffende de onderhandelingen van de overige regionale 
vrijhandelsakkoorden? Wat is de Nederlandse inzet hierbij? 

4 Kunt u een overzicht geven van de Europese afspraken met 
consequenties voor het beleidsterrein van het Ministerie van 
Economische Zaken, Landbouw & Innovatie (EL&I) hun doelstellin-
gen en de nationale maatregelen die daarmee samenhangen? 

5 In welke opzichten versterken deze Europese en nationale maatre-
gelen elkaar, waar vullen ze elkaar aan en waar werken ze elkaar 
tegen? 

6 Kunt u in één overzicht aangeven welke beleidsinstrumenten en 
bijbehorende middelen EL&I uittrekt voor de ondersteuning van 
starters en MKB-bedrijven in het innovatiebeleid? 

7 Wat zijn de apparaatkosten van EL&I? 
8 Wat zijn de externe kosten, voor bijvoorbeeld het inhuren van 

specialisten en adviseurs? 
9 Welke concrete consequenties heeft het recent door VVD en PvdA 

gesloten deelakkoord voor de begroting van EL&I? 
10 Kunt u aangeven hoeveel subsidies er beschikbaar zijn voor de 

verschillende energievormen, zoals aardgas, kolen, kernenergie en 
duurzame energie, en hoeveel euro hieraan in de komende drie jaar 
wordt uitgegeven? Kunt u hierin ook de indirecte subsidies 
meenemen, zoals belastingkortingen ten opzichte van het tarief dat 
huishoudens moeten betalen en lagere accijnzen? 

11 Zijn er nog subsidieregelingen of belastinguitgaven die het gebruik 
van fossiele brandstoffen (de facto) subsidiëren? Zo ja, welk bedrag 
is hiervoor gereserveerd en waar is dit in de begroting opgeno-
men? 

12 Welk budget is beschikbaar voor het in de markt zetten van 
innovaties? Op welke wijze wilt u dit proces ondersteunen? 

13 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld wordt geïnvesteerd in de sectoren 
waarin gewerkt wordt met proefdieren, zoals Life Sciences, 
farmacie en levensmiddelentechnologie? Kunt u uiteenzetten in 
welke onderzoeksgebieden wordt geïnvesteerd en welk proefdier-
gebruik daarbij wordt verwacht? 

14 Kunt u per begrotingsartikel het percentage van de budgetflexibili-
teit voor de jaren 2014–2017 aangeven, inclusief een nadere 
kwalitatieve toelichting op het niet-juridisch verplichte deel? 

15 Kunt u toelichten hoe de nulmeting voor de topsectoren wordt 
afgezet tegen de middelen die al besteed werden hieraan? 

16 Kunt u toelichten in hoeverre, wat betreft de nulmeting voor 
topsectoren, onderscheid kan worden gemaakt tussen beleids-
terreinen waar sprake is van cofinanciering door het bedrijfsleven 
en beleid zonder cofinanciering? 

17 Kunt u nader toelichten hoe u de beleidsdoorlichting van artikel 14, 
die voor 2013 staat gepland, gaat uitvoeren? Hebt u, net als bij de 
topsectoren, de beschikking over een nulmeting? 

18 Kunt u nader toelichten hoe u in de beleidsdoorlichtingen om zal 
gaan met de overlap tussen artikel 14, waarin de Topsector energie 
is opgenomen, en het topsectorenbeleid van artikel 12 «Een sterk 
innovatievermogen»? 

19 Kunt u vertellen of er sprake is van minimale deelname en 
financiering door deelnemers aan handelsmissies? 
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Nr Vraag 
20 Welke voortgang is sinds de behandeling van het wetsvoorstel 

slimme meters door het parlement (voorjaar 2009) geboekt bij het 
ontwikkelen van functies rond de slimme meter die de beoogde 
maatschappelijke voordelen waarmaken? 

21 Welke evaluaties uit binnen- en buitenland bevestigen de 
geclaimde energiebesparing, optimale benutting van decentrale 
elektriciteitsproductie, kostenreductie door de afname van 
elektriciteit sterker te koppelen aan de beschikbaarheid van 
goedkope duurzame stroom? 

22 Kunt u aangeven welk beleid en welke initiatieven, die het kabinet 
de afgelopen twee jaar heeft uitgevoerd, eraan hebben bijgedragen 
dat Nederland het afgelopen jaar is gestegen naar de vijfde plaats 
van meest concurrerende economieën volgens het Global 
Competitiveness Report van het World Economic Forum? 

23 Waar zit het verschil in dat Nederland stijgt en andere landen 
minder concurrerend worden in het Global Competitiveness 
Report? 

24 Met hoeveel zullen de kosten voor een Europees octrooi worden 
verlaagd? 

25 Hoe zorgt u er voor dat bedrijven en kennisinstellingen optimaal 
gebruik kunnen maken van de EU-innovatiegelden? 

26 Kunt u aangeven wat de concrete maatregelen zijn om de private 
investeringen in R&D aan te jagen? 

27 Kunt u vertellen wat de inzet van de kennisinstellingen voor 2014 
en 2015 betekent voor de uiteindelijke vraag naar middelen? 

28 Welke redenen zijn er dat private investeringen in R&D in Neder-
land achterblijven ten opzichte van Europa? Met welk percentage 
wilt u deze investeringen in de jaren 2013, 2014, 2015 en 2016 laten 
groeien? 

29 Bedoelt u met duurzaam herstel ook groene groei? 
30 Hoeveel investeert u de komende jaren in innovatie en vergroening 

van de economie? 
31 Wie is er verantwoordelijk voor de uitvoering van de Human Capital 

Agenda’s (HCA)? Voor welke aspecten draagt het Ministerie van 
OCW verantwoordelijkheid en op welke wijze wordt de «nauwe 
samenwerking» vormgegeven? 

32 Op welke aanvullende wijzen kan er voor worden gezorgd dat het 
bestaande personeelsbestand optimaal wordt benut? 

33 Kunt u een overzicht geven van alle EU middelen die bij kunnen 
dragen aan het topsectoren beleid? 

34 Wat is de inzet van EL&I tijdens de onderhandelingen over de 
verordeningen voor de nieuwe periode van het Europees Fonds 
voor Regionale Ontwikkeling (EFRO, 2014–2020)? 

35 Welke landen vindt Nederland aan haar zijde tijdens de onderhan-
delingen over de nieuwe periode EFRO? Op welke terreinen zitten 
de grootste uitdagingen in de onderhandelingen? 

36 Welk percentage van de toeslag Topconsortia Kennis en Innovatie 
(TKI-toeslag) verwacht u de komende vier jaar te investeren in het 
midden- en kleinbedrijf (MKB)? Worden de MKB-loketten proactief 
ingezet om ondernemers te doen participeren aan deze regeling? 

37 Wie is verantwoordelijk voor het opzetten van een centrum voor 
innovatief vakmanschap en een centrum voor expertise? 

38 Hoeveel middelen verwacht u via het kaderprogramma Horizon 
2020 binnen te halen voor de topsectoren? 

39 Welke specifieke handelsbarrières gaat u proberen (bilateraal) te 
slechten? 

40 Aan welke strategische partnerschappen ter bevordering van de 
energievoorzieningszekerheid denkt u zoal? 
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Nr Vraag 
41 Kunt u toelichten hoe de doelstelling van € 700 miljoen aan 

strategische investeringen wordt geconcretiseerd en gerapporteerd 
aan de Kamer? 

42 Kunt u vertellen hoeveel geld er gaat naar het Netherlands Foreign 
Investment Agency (NFIA)? 

43 Wat is de verhouding EL&I en Official Development Assistance 
(ODA) gelden ten aanzien van de Transitiefaciliteit geweest in 2012, 
en hoe ontwikkelt deze zich naar verwachting voor 2013, 2014 en 
2015? 

44 Wat waren de resultaten van het NFIA in 2011 en 2012 ten aanzien 
van het binnenhalen van strategische investeringen naar 
Nederland? 

45 Welk percentage van het Innovatiefonds MKB+ is reeds in 2012 
geïnvesteerd? Verwacht u dat het bedrag van € 500 miljoen voor dit 
innovatiefonds voldoende is om alle verzoeken voor financiering te 
kunnen bedienen? 

46 Wat gaat u doen om het sluiten van de vrijhandelsakkoorden met 
bijvoorbeeld Maleisië en India te bevorderen? 

47 Hoe meet u en garandeert u een verbetering in de publieke 
dienstverlening in 2013? 

48 Hoe verlopen de aanvragen voor het innovatiefonds? 
49 Hoe voorziet u de ontwikkeling van het fonds? 
50 Hoeveel geld komt er extra beschikbaar voor de Wet Bevordering 

Speur- en Ontwikkelingswerk (WBSO) en de Research & Develop-
ment Aftrek (RDA)? 

51 Wie ziet toe en handhaaft de toegezegde administratieve lasten 
vermindering van 5% per jaar bij provincies en gemeenten? 

52 Kunt u vertellen hoe groot het volume is van de RDA? 
53 Kan het bedrag van € 950 miljoen, waarmee de kosten van 

administratieve verplichtingen en het naleven van regels voor 
ondernemers sinds einde 2010 daalde, worden gespecificeerd? 

54 Welke maatregelen die het kabinet heeft voorbereid moeten leiden 
tot een miljard minder lasten? Kan per maatregel worden aangege-
ven wanneer deze ingaat en wat de verwachte besparing is? 

55 Op welke wijze komen de € 250 miljoen lagere nalevingkosten 
tussen 2012 en 2015 tot stand? Welke maatregelen liggen hier aan 
ten grondslag? 

56 Op basis van «het beroep op de regeling en het beschikbare 
budget» zullen de percentages van RDA worden aangepast. Wat 
houdt dit in? 

57 Op welke datum kan de Kamer de e-privacy visie verwachten? 
58 Wat is het gebruik van de nieuw geïntroduceerde RDA? 
59 Met hoeveel zullen de administratieve lasten van zelfstandigen 

zonder personeel (zzp’ers) worden teruggebracht? 
60 Hoeveel geld trekt u in 2013 extra uit om groene groei te realiseren? 
61 Kunt u de reductie in administratieve lasten van 5%, alsmede de 

reductie in nalevingskosten van 8%, als gevolg van de nieuwe Wet 
Natuurbescherming garanderen? 

62 Kunt u toelichten welke initiatieven u neemt voor het faciliteren van 
WiFi/draadloos internet in de openbare ruimte? 

63 Is al bekend welke projecten onder de pilots voor saldering gaan 
vallen, waarvoor in het Begrotingsakkoord 2013 € 25 miljoen 
gereserveerd is? Welke criteria worden/zijn gehanteerd bij het 
selecteren van projecten? Hoeveel burgerinitiatieven en lokale 
overheden hebben zich bij EL&I of Agentschap NL gemeld met het 
verzoek om onder de pilots te vallen? 

64 Wat zijn de kosten van het volledig ten uitvoer brengen van de 
aanbevelingen uit de stresstest voor de kerncentrale in Borssele? 
Draagt de Staat financieel bij aan het nemen van deze veiligheids-
maatregelen? 
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65 Hoe verhouden de bedragen genoemd in de tabel Overzichtstabel 

bedrijfslevenbeleid en topsectoren zich tot de getallen in het 
Nederland Kennis & Innovatie Contract van 2 april 2012? 

66 Kunt u de overzichtstabel op pagina 22 van de begroting 2013 van 
EL&I splitsen voor mutaties die het gevolg zijn van het begrotings-
akkoord 2013 en voor mutaties die los staan van het begrotingsak-
koord 2013? 

67 De verslechtering van het economisch klimaat heeft geleid tot meer 
schadebetalingen vanuit de Borgstellingsregeling Midden- en 
Kleinbedrijf (BMKB) in 2012, ook voor de periode 2013 – 2015 
verwacht u meer schadebetalingen. Kunt u een schatting geven van 
de te verwachten schadebetalingen in deze desbetreffende jaren? 

68 Wanneer werd u voor het eerst bekend dat de betalingen op reeds 
toegezegde beschikkingen van de Milieukwaliteit van de Elektrici-
teitsproductie (MEP) en Stimulering Duurzame Energieproductie 
(SDE) lager uitvallen? Waarom wordt dit nu pas aan de Kamer 
gemeld? 

69 Kunt u in een overzichtelijke tabel weergeven welke bedragen 
worden overgeheveld van de MEP/SDE (artikel 14) naar de overige 
begrotingsartikelen op de begroting 2013 van EL&I? 

70 Waarom is de € 113,7 miljoen door lager uitvallende beschikkingen 
van de MEP en de SDE niet behouden voor de SDE+ regeling, gelet 
op het lage percentage duurzame energie? 

71 Welk deel van de € 200 miljoen voor «intensivering duurzame 
economie» uit het Begrotingsakkoord 2013 is reeds uitgegeven en 
voor welk deel zijn reeds verplichtingen aan gegaan? Waaraan 
wordt dit totaalbedrag uitgegeven? 

72 Kunt u aangeven (inclusief de betreffende bedragen) hoe u de 
verhoging van het CBS-budget voor nieuwe verplichte 
EU-statistieken dekt uit de vrijval van MEP/SDE-middelen (pagina 
23), terwijl de vrijval van deze middelen ook gebruikt wordt voor 
het invullen van de aanvullende taakstelling uit het Lenteakkoord 
(pagina 23) en het Centraal Bureau Statistiek (CBS) eveneens 
bijdraagt aan het invullen van de aanvullende taakstelling uit het 
Lenteakkoord (pagina 243)? 

73 Is het juist dat er een trend te zien van steeds voortschrijdende 
oligopolisering? En daarnaast toenemende fragmentatie, met 
steeds meer zzp’ers? Heeft deze dubbele trend in het bedrijfsleven 
invloed op de onderlinge machtsverhoudingen binnen het 
bedrijfsleven? 

74 Op welke manieren kan met beleid eerlijk ondernemen bevorderd 
worden? Op welke manieren kan misbruik van inkoopmacht 
worden tegengegaan? 

75 Kunt u toelichten waarom in zowel 2012 als 2013 er hetzelfde 
bedrag wordt besteed aan de Autoriteit Consument en Markt 
(ACM), ondanks dat de samenvoeging van NMa, OPTA en de 
Consumentenautoriteit (CA) in 2013 van start gaat en dit tot 
aangekondigde besparingen zou moeten leiden? 

76 Waar bestaat de korting uit die wordt toegepast op het budget van 
het Centraal Bureau voor Statistiek over de periode 2013–2017? 

77 Kunt u een tijdspad geven over het proces waarbij u samen met de 
netwerkaanbieders oplossingen uitwerkt om in geval van grote 
verstoringen gebruik te maken van elkaars netwerken? Wanneer 
kan de Kamer een concreet plan verwachten? 

78 Waarom is er binnen de doelstelling van 2,5% R&D-uitgaven geen 
uitsplitsing naar het publieke deel en het private deel, als het gaat 
om de streefwaarde? 
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Nr Vraag 
79 Welke mogelijkheden zijn er om begrotingsartikelen 12 en 14 beter 

aan elkaar te koppelen, oftewel innovatie en duurzaamheid aan 
elkaar te verbinden? 

80 Kunt u vertellen of het afnemen van de verplichtingen in de tabel 
gevolgen heeft voor het beschikbare budget? 

81 Kunt u in één tabel inzichtelijk maken welke uitgaven u doet in de 
periode 2012 – 2017 ten behoeve van de Topconsortia Kennis en 
Innovatie, welke uitgaven u vanuit het bedrijfsleven verwacht 
(inclusief of het hier gaat om harde toezeggingen of «minder 
harde» verwachtingen), en het aandeel vanuit het bedrijfsleven in 
percentages van het totaal? Kunt u een dergelijke tabel ook in 
volgende begrotingen en jaarverslagen opnemen? 

82 Kunt u in de tabel een uitsplitsing maken van de bedragen die naar 
sociale innovatie gaan en die naar technologische innovatie gaan? 

83 Hoeveel geld wordt er gereserveerd voor groene innovatievou-
chers? Kunnen op deze manier de begrotingsartikelen 12 en 14 
beter met elkaar verbonden worden? 

84 Kunt u aangeven op welke wijze de regering de toegankelijkheid 
van de afzonderlijke instrumenten binnen het innovatiebeleid voor 
ondernemingen buiten de topsectoren veilig stelt? Kunt u tevens 
aangeven welke (financiële) ruimte de kennisinstellingen voor 
fundamenteel onderzoek (NWO, KNAW, universiteiten) hebben om 
onderzoek te doen buiten de topsectorenaanpak? 

85 Hoe kan het dat van een grotere groep bedrijven een kleiner 
aandeel samenwerkt met een kennisinstelling? Is de groep die een 
digitaal enquêteformulier invult, groter dan die een papieren 
enquêteformulier invult? Heeft deze groep andere kenmerken? 

86 Om welke redenen stelt u voor om het plafond van de WBSO niet te 
verlagen? Heeft de handhaving van het huidige plafond effect op 
het percentage van het budget dat besteed wordt aan het MKB? 
Welk percentage van het budget gaat naar het MKB voor de 
verlaging van het plafond en welk percentage gaat naar het MKB na 
de verlaging van het plafond? 

87 Kunt u aangeven wat de veranderingen in de WBSO financieel voor 
een gemiddelde aanvrager betekenen? En welk deel geen gebruik 
kan maken van andere fiscale maatregelen zoals de RDA? 

88 Kunt u aangeven in hoeverre het fiscaal stimuleren van het 
beschikbaar stellen van risicokapitaal voor innovatieve bedrijven 
door vermogende privépersonen of families in te passen is in het 
huidige beleidsinstrumentarium? 

89 Kunt u aangeven hoeveel jaar eerder of later bedrijven die 
onvoldoende winst maken hun RDA hun verrekenen? Vooral 
innovatieve bedrijven in de topsector Life Sciences zullen door hun 
lange ontwikkelingscyclus langere tijd onvoldoende winst maken 
om van de RDA gebruik te kunnen maken, kunt u aangeven in 
hoeverre deze regeling voor deze groep bruikbaar is? 

90 Op welke wijze wordt de werking van het Europees Investerings-
fonds (EIF) geëvalueerd? Wanneer kan de Kamer deze evaluatie 
ontvangen? 

91 Welke indicator wordt gebruikt voor de innovatiekredieten en hoe 
werkt deze indicator? 

92 Wat gaat de regering doen om het aantal participaties in de private 
risicokapitaalfondsen te doen stijgen en de streefwaarden te 
behalen? Welke maatregelen zullen hiertoe worden genomen? 

93 Kan er een aantal voorbeelden gegeven worden van samenwer-
kingsverbanden tussen MKB bedrijven die gezamenlijk willen 
innoveren? 
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Nr Vraag 
94 Welk deel van het budget zal naar verwachting worden toegedeeld 

aan de Topconsortia voor Kennis en Innovatie (TKI’s)? Wat zijn hier 
de gevolgen van? 

95 Kunt u aangeven wat de verwachte looptijd van het «Fund of 
Funds» zal zijn? 

96 Kunt aangeven of de omvang van het «Fund of Funds» al vaststaat? 
En zo nee, hoe dit nog kan toenemen of afnemen? Bijvoorbeeld 
door toetreding van een extra partij? 

97 Welke belangrijke punten waarop het nieuwe programma Eurostars 
zal worden verbeterd zijn er, buiten het reduceren van de tijd voor 
aanvraag- en goedkeuringsprocedures? 

98 Op welke wijze wordt de output van de regeling Eurostars 
berekend? 

99 Kunt u toelichten welke budgetten zijn gekoppeld aan de verschil-
lende Grote Technologische Instituten (GTI’s)? 

100 Kunt u in een percentage aangeven hoeveel onderzoeksruimte van 
de totale onderzoeksruimte de GTI’s krijgen voor het doen van 
onderzoek in het kader van maatschappelijke thema’s zoals 
leefomgeving, maatschappelijke veiligheid, arbeid en gezondheid? 

101 Kunt u aangeven wat de herstructurering van de Kamers van 
Koophandel (KvK’s) aan extra kosten met zich mee zal brengen, of 
hier rekening mee is gehouden in de beschikbare middelen, en hoe 
deze kosten zullen worden gedekt? 

102 Op welke wijze heeft het Agentschap NL in 2012 Nederlandse 
deelname aan het Kaderprogramma gestimuleerd en wat waren 
hier concreet de resultaten van? Hoeveel is er door Nederlandse 
bedrijven gebruik gemaakt van Zevende kaderprogramma voor 
onderzoek en technologische ontwikkeling (KP7)? 

103 Op welke wijze zal KP7 en Horizon 2020 verbonden kunnen worden 
met het nationale innovatiebeleid, in het bijzonder de topsectoren? 
Welke strategie is hiertoe ontworpen? 

104 Kunt u toelichten waarom u ervoor gekozen heeft om alle uitgaven 
aan schades naar aanleiding van in het verleden aangegane 
garanties (artikel 13) als juridisch verplicht te betitelen, ook als niet 
bekend is of deze schades zich daadwerkelijk zullen voordoen? Kunt 
u verklaren waarom dit anders is dan vorig jaar? 

105 Welk gedeelte van de facturen wordt door de Rijksoverheid op tijd 
(binnen 30 dagen) betaald? Welk gedeelte van de facturen wordt 
door de decentrale overheden op tijd (binnen 30 dagen) betaald? 

106 Welk beleid wordt er gevoerd om de overstap van zzp’er naar 
zelfstandige met personeel (zmp’er) gemakkelijker te maken? 

107 U ondersteunt de toegang tot (risico)kapitaal voor bedrijven, kunt u 
aangeven hoe u aankijkt tegen nieuwe initiatieven zoals kredietu-
nies en bedrijfsobligaties en in hoeverre wetgeving hen belemmert 
om toe te treden tot de markt? 

108 Kunt u in tabelvorm aangeven hoeveel de administratieve lasten 
jaarlijks zijn gedaald in de periode 2007 t/m 2012, inclusief de 
doelstelling (per jaar)? 

109 Op welke manier is de vermindering van de administratieve lasten 
te relateren aan de topsectorenaanpak? 

110 Hoeveel ondernemers zijn in de periode 2004 t/m 2011 met en 
zonder personeel gestart (zzp’ers) en hoeveel (procentueel) 
startende zzp’ers hebben later personeel in dienst genomen? Wat 
waren de redenen om (geen) personeel in dienst te nemen? 

111 Waarom is er een «optimaal niveau» qua aantal ondernemers? 
112 Wat zijn de kwalitatieve aspecten van ondernemingen? 
113 Waarom scoort Nederland nog steeds middelmatig qua aantal 

snelle groeiers? 
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Nr Vraag 
114 Verklaart u de stijging van Nederland in de Global Competitiveness 

Index in de periode 2009 – 2012 enkel aan het succes van de 
topsectorenaanpak? Zo nee, welke andere factoren hebben een rol 
gespeeld bij de stijging in deze index van het World Economic 
Forum? 

115 Hoe voorkomt u dat de bezuinigingen op ICT-beleid invloed hebben 
op de top 5 positie van Nederland als digitale economie? 

116 Kunt u in een overzicht aangeven hoe groot de afgelopen vijf jaar 
de schades en de uitstaande garantieverplichtingen zijn geweest op 
de garantieregelingen Bestellingsregeling Scheepsnieuwbouw en 
de Garantie Ondernemingsfinanciering? Kunt u aangeven welke 
schades in de toekomst worden verwacht op de garantieregelingen 
Bestellingsregeling Scheepsnieuwbouw en de Garantie Onderne-
mingsfinanciering? In hoeverre staan deze schades in verhouding 
tot de omvang van de begrotingsreserve? 

117 Kunt u aangeven hoe de budgetverhoging van de Borgstellingrege-
ling MKB-kredieten naar € 1 miljard precies wordt gefinancierd? 
Welk aandeel heeft het EIF in het budget voor 2012 en 2013? 

118 Is de feitelijke benutting van de BMKB vooral afhankelijk van de 
kredietbehoefte van het bedrijfsleven of van de bereidheid van 
banken om kredieten ter verstrekken? 

119 Kunt u toelichten in hoeverre er in 2012 al gebruik is gemaakt van 
de borgstelling Scheepsnieuwbouw? 

120 Is de sterke daling in het budget voor het bevorderen van onderne-
merschap in 2013 een gevolg van het feit dat Nederland rond het 
optimale niveau zit qua aantal ondernemers? Zo nee, waarom niet? 
Waarvoor wordt dit budget in 2013 gebruikt? 

121 Hoe luidt het workpackage «Terugwinnen en hergebruik» in het 
Innovatiecontract Biobased Economy 2012–2016 en hoe hebben de 
Topsectoren zich daaraan gecommitteerd? Hoe luiden de doelstel-
lingen per topsector? Worden andere, niet-topsectoren, daarbij 
betrokken, en zo ja, hoe? 

122 Kunt u aangeven waarom Qredits, dat mede door EL&I is ingesteld 
om kleine bedrijven en startende ondernemers met behulp van 
microkredieten te ondersteunen, nu pas inzet op een grotere 
naamsbekendheid terwijl het in 2010 al de waardering had 
ontvangen voor de goede werking en kunt u daarbij aangeven 
indien dit succes doorzet Qredits op een verdere ondersteuning 
vanuit EL&I kan rekenen? 

123 Hoeveel microkredieten zijn in 2012 verstrekt en aan wie (typering 
bedrijven/ondernemers)? Welk deel van de ondernemers die een 
microkrediet, incl. coaching, hebben ontvangen is na twee (of 
meer) jaar nog actief als ondernemer? 

124 Wat is de stand van zaken met betrekking tot (de uitrol van) het 
Ondernemingsdossier? 

125 ICT zit geworteld in de Nederlandse samenleving, hoe waarborgt u 
dat Nederland ondanks de bezuinigingen op ICT-beleid de 
veiligheid en privacy voor haar bedrijven en inwoners kan 
garanderen? Welke maatregelen neemt u om het vertrouwen in 
ICT-toepassingen, gezien de vele problemen op ICT-gebied, te 
herstellen en te verhogen bij ondernemers? 

126 Wat is de stand van zaken bij de doelstelling om de inhoudelijke 
nalevingskosten te verminderen? 

127 Wat is de inzet (doelstelling) op de vermindering van regeldruk 
voor zzp’ers? Welke inzet geldt voor het in dienst nemen van een 
werknemer? 
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Nr Vraag 
128 Wat verstaat u onder «profiteren van» als het gaat om het aantal 

bedrijven en instituten dat te maken heeft met het compensatiebe-
leid? Kunt u een tabel geven van het aantal bedrijven en instituten 
dat in de periode 2007–2012 jaarlijks heeft geprofiteerd van het 
compensatiebeleid en op welke manier? 

129 Welke mogelijkheden zijn er om de investeringsfondsen die in 
begrotingsartikel 12 actief zijn, zich meer richten op duurzaamheid, 
met een hoger ambitieniveau? In hoeverre kan EL&I nog verder 
opgeschaald worden en zijn activiteiten verder opvoeren? 

130 Welk beleid wordt er gevoerd om een circulaire economie te 
bevorderen? Op welke manier kan het innovatiebeleid daaraan een 
bijdrage leveren? Hoe kunnen begrotingsartikelen 12 en 14 op dit 
punt beter met elkaar verbonden worden? 

131 Kunt u aangeven wat de voor- en nadelen van elektrisch rijden en 
rijden op groengas zijn? Hoeveel volledig elektrische auto’s rijden 
er in Nederland? Hoe verhoudt zich dat aantal tot het totale bedrag 
dat is uitgetrokken voor het stimuleren van elektrisch rijden? 

132 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het energieproject in 
Marokko, waarbij een locatie ontstaat met 3 000 ha aan zonnepane-
len? Kunnen Nederlandse bedrijven daar ook in participeren? 

133 Klopt het dat Liquefied Bio Gas (LBG) onder hetzelfde accijnsregime 
valt als Liquefied Natural Gas (LNG)? Zo ja klopt het dat LBG nog 
niet kan concurreren met LNG? Wordt overwogen om LBG fiscaal 
voordeel te geven of op een andere manier te stimuleren? Zo nee 
waarom niet? 

134 Wanneer is het onderzoek naar mogelijkheden voor bij- en 
meestook van biomassa in kolencentrales afgerond? 

135 Hoe vaak zijn de ministers van het Pentalaterale overleg daadwer-
kelijk voorafgaande aan de Energieraad bijeengekomen zijn in 
2012? 

136 Worden in de voortgangsrapportage Gasrotonde ook risico’s ten 
aanzien van de financiële gevolgen van eventuele tariefwijzigingen 
vermeld? 

137 Welke maatregelen neemt EL&I om energiebesparing te bevorde-
ren, hoeveel geld is daarvoor beschikbaar en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

138 Kunt u de storingsstatistieken per elektriciteitsnet geven (TenneT, 
Alliander, Stedin etc.) over de afgelopen 5 jaren? 

139 Kunt u het verschil aangeven tussen de «vergoeding» voor de 
netten tussen het 380KV-net van TenneT en de onderliggende 
distributienetten? 

140 Kunt u de relatie tussen de investeringen in de netten en de nieuwe 
tarieven voor dat specifieke net na de investering toelichten? 

141 Wanneer is het onderzoek naar mogelijkheden voor een leveran-
ciersverplichting afgerond? 

142 Wanneer is het onderzoek naar het eventuele verplichtstellen van 
bij of meestook van biomassa beschikbaar? 

143 Waarom wordt de rol en verantwoordelijkheid van de minister van 
EL&I ten aanzien van de verduurzaming van de energievoorziening 
niet gekoppeld aan het bereiken van de verplichte Europese 
doelen? 

144 Welke maatregelen neemt EL&I om decentrale energieopwekking te 
bevorderen, hoeveel geld is daarvoor beschikbaar en waar is dit in 
de begroting opgenomen? 

145 Welke maatregelen neemt EL&I om energie-efficiëntie in de 
industrie en energiesectoren te bevorderen, hoeveel geld is 
daarvoor beschikbaar en waar is dit in de begroting opgenomen? 
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Nr Vraag 
146 Welke maatregelen neemt EL&I om CO2-reductie in de industrie en 

energiesectoren te bevorderen, hoeveel geld is daarvoor beschik-
baar en waar is dit in de begroting opgenomen? 

147 Kunt u vertellen wat de consequentie is van de stijgende prijs voor 
grijze energie voor de uitgaven binnen de SDE+? Wordt er hierdoor 
minder geld uitgegeven, of worden er meer projecten gerealiseerd? 

148 Wat is de beoogde lange termijnontwikkeling voor het beschikbare 
onderzoeksbudget voor de nucleaire reactor in Petten, op het 
moment dat de Hoge Flux Reactor (HFR) vervangen wordt door de 
Pallas-reactor? 

149 Welke beschikkingen zijn er in de afgelopen jaren afgegeven voor 
kernenergie en om welke bedragen gaat het? 

150 Is er na het aflopen van de jaarlijkse uitkering op basis van de 
overgangswet elektriciteitsproductiesector (OEPS) nog enige 
financiële relatie tussen de rijksoverheid en de energiebedrijven 
met betrekking tot in de jaren 80 gerealiseerde stadsverwarmings-
projecten? 

151 Ligt het risico voor de niet-meer-dan-garantie van de stadsverwar-
mingtarieven nu volledig bij de energiebedrijven? 

152 Hoeveel aansluitingen op stadsverwarmingsnetten zijn er bijgeko-
men sinds de liberalisatie ven de energiemarkt? Hoeveel van deze 
nieuw gerealiseerde aansluitingen worden geëxploiteerd door 
private energiebedrijven, hoeveel door publieke energiebedrijven? 

153 Hoeveel is het totaal aantal aansluitingen op stadsverwarmingsnet-
ten per 1 januari 2012? 

154 Bij hoeveel procent van de stadsverwarmingsnetten is er sprake 
van een scheiding van het eigendom van netwerk en warmteleve-
rancier(s)? 

155 Bij hoeveel procent van de stadsverwarmingsnetten is er sprake 
van meerdere warmteleveranciers? 

156 Welke analyse maakt de regering over de oorzaken van de stijging 
van de Herfindahl-Hirschman-Index voor gas en elektriciteit met 
circa 200 punten en van de stijging van het marktaandeel van de 
drie grootste energiebedrijven met 4% tot 83% respectievelijk 85% 
(2008–2011)? 

157 Welke maatregelen denkt de regering te nemen om zijn ambitie 
«meer competitie op de retailmarkt» c.q. «lager marktaandeel drie 
grootste aanbieders» te realiseren? 

158 Wat zijn de criteria voor het aanspreken van de strategische 
voorraad aardolieproducten? 

159 Wordt er op enigerlei wijze gehandeld met de strategische 
voorraad? 

160 Hoe ontwikkelt zich de omzet van de grote (semi)publieke 
onderzoeksinstellingen als TNO en de GTI’s onder invloed van het 
topsectorenbeleid? 

161 Welk speciaal afgezonderd deel van de SDE+ wordt in 2013 en in de 
jaren daarna voor «Topsectoren Energie» ingezet? 

162 Waarom wordt naast de al begrote € 23,8 miljoen voor «Topsecto-
ren Energie» in 2013, nog aanvullend een deel van de SDE+-
middelen voor «Topsectoren Energie» bestemd? 

163 Welke maatregelen op het terrein van EL&I neemt het kabinet om in 
2020 uit te komen op een aandeel duurzame energie in Nederland 
van 14%? Welke bijdrage levert ieder van deze maatregelen aan het 
bereiken van deze doelstelling? Welke budgettaire consequenties 
heeft ieder van deze maatregelen? 

164 Kunt u aangeven hoe lang de toezegging van € 60–90 miljoen voor 
cofinanciering voor het CCS-proefproject in Rotterdam blijft staan 
als er geen beroep op wordt gedaan? 
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Nr Vraag 
165 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de motie van het lid 

Dikkers (Kamerstuk 29 023, nr. 134) waarin wordt verzocht 
afspraken te maken tussen rijk en provincies over 6 000 MW wind 
op land? 

166 Uit welke verdeling van energiedragers bestaat de 0,5% procent-
punt extra duurzame energie die met staand beleid zoals de SDE+ 
gerealiseerd wordt? 

167 Per wanneer gaat u de Rijkscoördinatieregeling inzetten om wind 
op land te faciliteren? 

168 Welke partijen heeft u in 2012 gesproken en welke partijen betrekt u 
in 2013 in uw gesprekken over de vormgeving van eventuele 
verplichtingen ten aanzien van de bijstook of meestook van 
biomassa? 

169 Welke grijze energieprijs wordt gehanteerd om de SDE+-bedragen 
voor 2013 te berekenen? 

170 Van welke vrijval van MEP- en SDE-middelen wordt uitgegaan voor 
2013? 

171 Worden de vrijvallende MEP- en SDE-middelen bestemd voor 
projecten onder de SDE+? 

172 Welke (overige) afgezonderde delen zijn er in 2013 voor uitgaven 
van de SDE+? 

173 Hoe verhouden de begrote middelen voor het «Bevorderen van een 
duurzame en veilige energievoorziening» zich met de constatering 
van het Plan Bureau voor de Leefomgeving (PBL) dat het huidige 
beleid onvoldoende is om de bindende Europese norm van 14% 
duurzame energie in 2020 te halen? 

174 Kunt u de uitgaven onder de SDE+ uitsplitsen naar de uitgaven naar 
de verschillende vormen van energie die hiermee worden 
opgewekt, voor zover er al verplichtingen zijn aangegaan? 

175 Welke maatregelen op het terrein van EL&I neemt u om in 2020 uit 
te komen op een reductie van de CO2-uitstoot in Nederland met 
20%? Welke bijdrage levert ieder van deze maatregelen aan het 
bereiken van deze doelstelling? Welke budgettaire consequenties 
heeft ieder van deze maatregelen? 

176 Kunt u vertellen of er een eindmoment is gedefinieerd in relatie tot 
het specifiek stimuleren van elektrisch rijden? 

177 Kunt u toelichten hoe het succes van de maatregelen betreffende 
elektrisch rijden is gedefinieerd? 

178 Kunt u vertellen wanneer de activiteiten van de stichting e-laad 
stoppen? 

179 Klopt het nog steeds dat de regeling zonnepanelen in 2013 wordt 
opengesteld? 

180 Per wanneer kunnen marktpartijen naar verwachting de risico’s in 
verband met geothermie zelf op zich nemen? 

181 Is er wederom geld beschikbaar voor de vergunningverlening van 
een nieuwe kerncentrale? Zo ja, hoeveel en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

182 Op welke termijn kan de Kamer een uitgewerkte business case voor 
het Pallas project tegemoet zien? Welk deel van het door het Rijk 
beschikbaar gestelde ontwikkelbudget van € 40 miljoen is op dat 
moment besteed? 

183 Is de «nieuwe onafhankelijke organisatie» voor de realisatie van het 
Pallas project al opgericht? Hoe is deze organisatie gefinancierd? 
Welk deel van het eigen vermogen bestaat uit privaat risicodragend 
kapitaal? 

184 Wat is het maximale risico voor de overheid (inclusief onderzoeks-
instellingen die eigendom zijn van de overheid) als het project na 
de ontwikkelfase zou worden beëindigd? 
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Nr Vraag 
185 Wat is het doel van de herziening van het Bijdragebesluit 

Kernenergiewet? 
186 Op welke datum moet de Wet Opslag Duurzame Energie in 

werkingtreden om de begrote inkomsten van € 100 miljoen voor 
2013 mogelijk te maken? 

187 Kunt u toelichten waarom de gasbaten voor 2013 in de Miljoenen-
nota € 12 miljard bedragen terwijl uit de berekening hier (77 miljard 
m3 * 23,7 eurocent /m3) een veel hoger bedrag van meer dan € 17 
miljard komt? 

188 Hoeveel geld wordt er in 2013 uitgetrokken voor handelsmissies, 
waar zullen deze heen gaan, wat zijn de beoogde effecten hiervan 
en waar is het budget hiervoor in de begroting opgenomen? 

189 Kunt u aangeven welke taken EL&I overneemt van het Ministerie 
van Buitenlandse Zaken als het aankomt op (economische) 
diplomatie? 

190 Kunt u daarbij aangeven wat de eventuele financiële verschuivin-
gen tussen EL&I en het Ministerie van Buitenlandse Zaken zijn? 

191 Waaruit wordt bijvoorbeeld de verschuiving richting economische 
diplomatie op de Nederlandse diplomatieke posten betaald? 

192 Waarom is er minder budget beschikbaar voor de programma’s 
Package4Growth (P4G) en kennisverwerving opkomende markten 
terwijl juist voor de Nederlandse economie het belang van landen 
als China en India sterk groeit? 

193 Wat zijn de concrete gevolgen van het stopzetten van de Collectieve 
Promotionele Activiteiten (CPA)? 

194 Kunt u vertellen of er een evaluatie is van het crisisinstrument P4G? 
195 Kunt u vertellen hoeveel reserves vrijvallen bij aanpassing van de 

onttrekkingen aan P4G? 
196 Wat is de stand van zaken van het overleg met plaatselijke 

stakeholders en de Regionale Ontwikkelingsmaatschappijen 
(ROMs) en hun activiteitenplan? 

197 Kan worden toegelicht waarom met de voortgangsbrief over de 
Green Deal d.d. 3 oktober 2011 (Kamerstuk 33 043, nr. 1) voldaan 
wordt aan het dictum van de motie van de leden Verburg en 
Samsom (Kamerstuk 31 239, nr. 109) die beoogd te komen tot een 
langjarig energietransitieakkoord, teneinde uiterlijk in 2050 een 
duurzame energievoorziening te hebben gerealiseerd? 

198 Is er een ex-ante of ex-post evaluatie van het effect van de 
Ecodesign richtlijn op het energiegebruik van huishoudelijke en 
professionele apparaten? (motie van de leden Jansen en van 
Veldhoven, Kamerstuk 32 626, nr. 7) 

199 Kan worden toegelicht welke concrete initiatieven zijn genomen 
met betrekking tot intensivering van de samenwerking met 
Duitsland op het gebied van wetgeving, financiële regelingen, 
onderzoeksprogramma’s, netbeheer? (motie van de leden Jansen 
en Wiegman-van Meppelen Scheppink, Kamerstuk 33000-XIII, nr. 
61) 

200 Weet u wanneer het antwoord op de motie van het lid Leegte, 
Kamerstuk 29 023, nr. 125 naar de Kamer wordt gestuurd? 

201 Is de wetgeving eerste tranche STROOM vertraagd? (motie van het 
lid Jansen, Kamerstuk 29 023, nr. 93, 33000-XIII, nr. 63) 

202 Kunt u aangeven hoe u aan de motie van het lid van Vliet (kamer-
stuk 33000-XIII, nr.70) inzake geen prijsstijgingen door Green Deals 
wilt blijven voldoen in de wetenschap dat energiebedrijven vrezen 
voor een extra energieheffing, omdat het door de subsidies op 
groene stroom voor hen zeer onrendabel is om de benodigde 
buffercapaciteit middels gas en kolencentrales aan te houden? 

203 Kan er al een planning worden gegeven voor de aanpassing BW 
met betrekking tot CO2-opslag? 
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Nr Vraag 
204 Welke maatregelen op het terrein van EL&I neemt het kabinet om 

de R&D-uitgaven te doen stijgen tot 3% van het bruto binnenlands 
product in 2020? Welke bijdrage levert ieder van deze maatregelen 
aan het bereiken van deze doelstelling? Welke budgettaire 
consequenties heeft ieder van deze maatregelen? 

205 Kunt u meer inzicht geven in de verwachte besteding van Europese 
structuurfondsen in Nederland op het terrein van EL&I, waarbij u 
tevens aangeeft hoeveel het Rijk hieraan bijdraagt via cofinancie-
ring? 

206 Hoe verhoudt de besteding van deze fondsen zich ten opzichte van 
de verwachting bij het van start gaan van het Meerjarig Financieel 
Kader 2007–2013? In welke gevallen is sprake van onderbesteding? 

207 Kunt u in de tabel Evaluatie- en onderzoeksbijlage (vanaf pagina 
237) ook aangeven wanneer het laatste onderzoek op een beleids-
terrein of onderwerp is uitgevoerd, inclusief vindplaats (zoals de 
evaluatie van de Winkeltijdenwet uit 2006)? 

208 Kunt u in een overzichtelijke meerjarige tabel aangeven uit welke 
begrotingsartikelen de aanvullende middelen voor BMKB zijn 
gedekt? Kunt u hierbij aangeven bij welke regelingen de ombuigin-
gen terecht zijn gekomen? Wat betekent dit voor het ambitieniveau 
van deze regelingen? 

209 Kunt u het verschil uitleggen tussen de twee reeksen «wijziging 
uitfinanciering MEP/SDE die onder elkaar staan weergegeven in de 
tabel op pagina 248? 

210 Kunt u toelichten waaruit de kasschuif MEP/SDE op is opgebouwd? 
211 Welke beleidsmatige gevolgen heeft de kasschuif MEP/SDE? 
212 Kunt u het grillige verloop van kasschuif MEP/SDE toelichten? 
213 Hoe verhouden de lagere uitgaven voor de MEP/SDE (pag. 248) zich 

tot uw uitspraak in het verzamel AO energie van 19 juni jl. dat het 
voor duurzame energie beschikbare geld in deze kabinetsperiode 
beschikbaar blijft (Kamerstuk 29 023, nr. 135, pagina 131)? 

214 Wanneer worden wijzigingen in de aardgasbatenramingen bekend? 
Kunnen deze in de toekomst eerder aan de Kamer gemeld worden? 

215 Waarom baseert u de aardgasbatenraming op een versie van de 
Macro Economische Verkenning die niet openbaar is (concept-
MEV)? 

216 Kunt u het verschil uitleggen tussen de twee verschillende mutaties 
bij de gasbaten? 

217 Waarom wijken de ramingen van de aardgasbaten in de voorlig-
gende begroting af van de ramingen in de Miljoenennota 2013 
(pagina 58 Miljoenennota)? 

218 Kunt u vertellen welke subsidies worden geëvalueerd in 2013? 
219 Kunt u vertellen wat het totaalbedrag is van de te heroverwegen 

subsidies in 2013?
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